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WRZ.0002.3.2024 

 

Protokół nr III/24 

z obrad sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 25 czerwca 2024 roku 

 

Sesja Rady Powiatu Wodzisławskiego rozpoczęła się w dniu 25 czerwca 2024 

roku o godz. 14:00. Miejscem obrad była sala Powiatowego Centrum 

Konferencyjnego w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Pszowskiej 92a. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz otworzył sesję 

i na podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum. W sesji 

uczestniczyło 26 radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

przywitał wszystkich zaproszonych gości oraz obecnych na sesji pracowników 

Starostwa, kierowników jednostek organizacyjnych oraz Przewodniczącą 

Międzyzakładowej Organizacji Ogólnopolskiego Związku Zawodowego 

Pielęgniarek i Położnych przy PPZOZ Panią Beatę Rduch. W sposób szczególny 

powitał Wicestarostę VI kadencji Panią Kornelię Newy oraz Przewodniczącego 

Rady Powiatu VI kadencji Pana Adama Krzyżaka. 

Ad. 2  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

porządek obrad wraz z materiałami na sesję został przesłany radnym drogą 

elektroniczną poprzez program „eSesja”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Powiatu. 

4) Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok: 

a) raport o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok, 

b) debata, 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum 

zaufania. 

5) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok oraz udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu: 

a)  sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 

rok, 
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b) sprawozdanie finansowe Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok wraz ze 

sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania 

sprawozdania finansowego, 

c) opinia Składu Orzekającego RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu za 2023 rok, 

d) informacja o stanie mienia Powiatu Wodzisławskiego na dzień 31 

grudnia 2023 roku, 

e) informacja o wykonaniu planu finansowego Funduszu Pomocy za 2023, 

f) stanowisko Komisji Rewizyjnej w przedmiocie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu za 2023 rok, 

g) opinia Składu Orzekającego RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu za 2023 rok, 

h) dyskusja, 

i) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok, 

j) projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Wodzisławskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 

2023 rok. 

6) Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od II 

sesji. 

7) Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za rok obrotowy 2023, 

b) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Powiatowego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, 

c) zmiany uchwały Nr XXI/272/2016 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie zmiany statutu Powiatowego 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śląskim, 

d) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2024 rok wraz z załącznikami, 

e) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041, 

f) delegowania dwóch radnych Powiatu Wodzisławskiego do składu 

komisji bezpieczeństwa i porządku, 

g) przekazania petycji organowi właściwemu do jej rozpatrzenia. 

h) zatwierdzenia Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na I półrocze 2024 rok, 
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i) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wodzisławskiego 

na II, III i IV kwartał 2024 rok. 

8) Interpelacje i zapytania radnych. 

9) Wnioski i oświadczenia radnych. 

10) Informacje bieżące. 

11) Zamknięcie obrad III sesji. 

 

Wobec braku zgłoszonych wniosków do porządku obrad Przewodniczący 

Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do jego realizacji. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

protokół z II sesji z dnia 28 maja 2024 roku został przygotowany i wyłożony 

w statutowym terminie. Uwag do protokołu nie zgłoszono. Następnie 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 

26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokół Nr II/24 z obrad II sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 28 

maja 2024 roku został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok:  

 

a) raport o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok, stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

odpowiedzialny za przygotowanie Raportu o stanie Powiatu Wodzisławskiego 

za 2023 rok jest Sekretarz Pan Michał Lorek. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że w imieniu 

Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w wymaganym terminie przekazano 

Radnym Raport o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok. Zauważył, że 

Raport jest dokumentem opisującym działalność Zarządu i Rady Powiatu 

Wodzisławskiego poprzedniej kadencji, jednak ma również bezpośredni wpływ 

na kształtowanie rzeczywistości obecnie. Powiedział, że przekazany dokument 

przedstawia w sposób syntetyczny najważniejsze informacje o kluczowych 

wydarzeniach, faktach oraz zjawiskach i działaniach, które wpłynęły na 

obecną kondycję i obraz Powiatu. Bez wątpienia należały do nich: nowa 
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sytuacja jaka funkcjonuje w Polsce od czasu wojny na Ukrainie, wpływ 

inflacji, a także wciąż obowiązujące niekorzystne dla samorządów regulacje 

prawne dotyczące dochodów. Stwierdził, że to z ich powodu wiele miast 

i gmin wiejskich, a zwłaszcza powiatów coraz bardziej ogranicza nie tylko 

inwestycje, ale i wydatki bieżące, co z kolei ma wpływ na codzienne życie 

mieszkańców. Dodał, że w prawdzie nowemu rządowi udało się odblokować 

dostęp do środków unijnych, jednak do bezproblemowego pozyskiwania 

funduszy pomocowych jest niezbędne posiadanie środków na tzw. wkład 

własny. Tymczasem dzisiaj wiele samorządów z powodu złej kondycji 

finansowej ma problemy z wygospodarowaniem wkładu własnego. Dlatego 

bez pilnych zmian w zakresie dochodów jednostek samorządu terytorialnego 

samorząd może znaleźć się w sytuacji bez precedensowej. Z jednej bowiem 

strony stoi się przed ogromną szansą na poprawę infrastruktury usług 

publicznych z których codziennie korzystają mieszkańcy Powiatu, z drugiej 

natomiast przed ogromnym wyzwaniem zabezpieczenia środków na wkład 

własny bez którego wsparcie unijne w wielu przypadkach będzie niemożliwe. 

Powiedział, że jego zdaniem jeśli nie nastąpią zmiany w sferze dochodów 

samorządowych w przyszłość należy patrzeć z dużymi obawami. Stwierdził, 

że obecnie żyje się w nieprzewidywalnych i mało stabilnych czasach 

natomiast „nasze” dążenie do tego, aby zapewnić jak najlepsze warunki do 

życia i osobistego rozwoju mieszkańców powiatu wodzisławskiego nie straciło 

na swojej aktualności. Dodał, że zawsze to powtarzał i myśli, że wszyscy 

Radni do tego dążą. Powiedział, że jako samorząd „pragniemy” aktywnie 

kształtować relacje zarówno z innymi jednostkami administracji, ale przede 

wszystkim z mieszkańcami, przedstawicielami organizacji pozarządowych 

działających na terenie Powiatu oraz lokalnym biznesem. Poinformował, że 

podobnie jak w latach ubiegłych również tegoroczny Raport ma charakter 

encyklopedyczny. Wśród dotychczasowych alfabetycznie uporządkowanych 

haseł pojawiły się nowe. Nowe hasła to ilustracja zmian jakie zachodziły 

w Powiecie w ciągu minionego roku. Powiedział, że ma nadzieję, iż 

opracowanie to stanowiło i stanowi ciekawą lekturę, która rzetelnie informuje 

o działaniach podejmowanych przez Zarząd Powiatu, Starostwo Powiatowe, 

Powiatowe Jednostki Organizacyjne, a także przez podmioty niepubliczne. 

Dodał, że ma nadzieję, iż Raport będzie także pewnego rodzaju raportem 

otwarcia dla nowej Rady i Zarządu Powiatu VII kadencji. Wierzy, że 

przygotowany materiał oprócz sprawozdania z realizacji programów, strategii 

oraz uchwał Rady Powiatu Wodzisławskiego wskaże na szerszy kontekst 

działalności Powiatu i będzie stanowił przydatne kompendium wiedzy 

o Powiecie. Następnie Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń przekazał, że 

zgodnie z obwiązującymi przepisami Raport za rok poprzedni powinien zostać 

przedstawiony Radzie Powiatu do 31 maja i w wymaganym terminie Zarząd 

Powiatu przyjął i przekazał Radzie przedmiotowy Raport. Następnie Raport 

został omówiony na każdej komisji Rady Powiatu. Wszystkie komisje wydały 
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pozytywne opinie. Ostatnim etapem jest rozpatrzenie Raportu i debata 

podczas dzisiejszej sesji. Następnie poinformował, że przepisy dają 

mieszkańcom Powiatu, uprawnienie do udziału w debacie nad Raportem. 

Mieszkańcy Powiatu nie skorzystali z tego przywileju i nie zgłosili chęci 

udziału w debacie. Dlatego dzisiejsza debata odbywa się wyłącznie w gronie 

radnych powiatowych. Po zakończeniu debaty i przeanalizowaniu zapisów 

raportu radni jako Rada Powiatu będzie podejmować decyzję w sprawie 

wotum zaufania dla obecnego Zarządu. Powiedział, że jest przekonany, iż 

zapisy Raportu pozwolą na pełną wiedzę na temat działań podejmowanych 

przez Zarząd, jak również pozwolą podjąć dzisiejszą uchwałę udzielającą 

Zarządowi Powiatu wotum zaufania na kolejny w „naszym” przypadku 

pierwszy rok działalności, o co serdecznie prosi. Jednakże przed rozpoczęciem 

debaty zachęca do zapoznania się z materiałem multimedialnym 

prezentującym wspólne działania w ciągu całego minionego 2023 roku. 

Z przyczyn technicznych prezentacja filmu nie nastąpiła. 

b) debata  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

Raport o Stanie Powiatu to szczególny dokument. Co prawda ustawa nie 

precyzuje jednoznacznie w jaki sposób powinno być przygotowane 

sprawozdanie, niemniej jednak ustawodawca powiedział, że przede wszystkim 

w Raporcie powinny być określone główne kierunki strategiczne oraz 

realizowane programy przez jednostkę samorządu terytorialnego. Następnie 

powiedział, że Starosta Pan Leszek Bizoń przypomniał o możliwości wzięcia 

udziału mieszkańców w debacie. Zauważył, że w przypadku powiatu o liczbie 

mieszkańców powyżej 120 000, mieszkaniec, który zechce wziąć udział 

w debacie musi uprzednio zgłosić taką wolę po zebraniu 300 podpisów 

ponieważ bez tego dyskusję mają otwartą wyłącznie Radni. Zauważył, że 

Radni w tym przypadku są na pozycji wyjątkowo uprzywilejowanej, gdyż 

w przypadku debaty nad Raportem o Stanie Powiatu nie ma ograniczeń 

zarówno czasowych jak i wielokrotności zabierania głosu chociażby 

w stosunku do innych uregulowań o których mówi § 14. Statutu Powiatu 

Wodzisławskiego, gdzie ograniczenia są praktycznie do dwóch wystąpień 

w danym temacie. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz 

Chrószcz otworzył debatę nad Raportem o Stanie Powiatu Wodzisławskiego za 

2023 rok. 

Radny Pan Leszek Bednorz zauważył, że w Raporcie jest mowa 

o Powiatowej Radzie Rynku Pracy. Zapytał czy Rada przedstawiła konkretne 

wnioski w swoich działaniach czy tylko opiniowała to co wpływało. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że przede 

wszystkim opiniowanie. 
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c) projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu, 

Komisję Rewizyjną, Komisję Budżetu, Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisję Oświaty, Kultury 

i Sportu, a także Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu wotum zaufania. W głosowaniu udział wzięło 24 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 19 radnych, 5 głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

Uchwała Nr III/36/2024 Rady Powiaty Wodzisławskiego w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania została podjęta. Uchwała 

ta stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

W tym miejscu nastąpiła przerwa w obradach. 

Ad. 5 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok oraz udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wszystkie dokumenty dotyczące realizacji tego punktu zostały umieszczone 

w programie eSesja. 

a) Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 

rok, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że działając na 

podstawie powszechnie obowiązujących przepisów prawa, a w szczególności 

na podstawie norm zawartych w ustawie z dnia 27 sierpnia 2009 roku 

o finansach publicznych, Zarząd Powiatu Wodzisławskiego sporządził, 

a następnie przedłożył organowi stanowiącemu, jak i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Katowicach następujące dokumenty: 

1) sprawozdanie roczne z wykonania budżetu powiatu, zawierające 

zestawienie dochodów i wydatków wynikające z zamknięć rachunków 

budżetu wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Wodzisławskiego, 
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2) sprawozdanie z wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej, dla którego Powiat Wodzisławski jest organem 

założycielskim. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że budżet 

Powiatu Wodzisławskiego na 2023 rok został przyjęty Uchwałą Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr XLVI/453/2022 z dnia 20 grudnia 2022 roku. W toku 

wykonywania budżetu, plan dochodów ustalono na poziomie 241 339 000 zł 

natomiast plan wydatków osiągnął poziom 270 198 000 zł. Wykonanie 

budżetu za 2023 rok zamknęło się po stronie dochodów kwotą 244 068 000 

zł, a po stronie wydatków kwotą 257 996 000 zł. Z zestawienia tych dwóch 

wielkości wynika, iż na koniec roku budżetowego 2023 wygenerowano deficyt 

budżetowy wynoszący 13 928 000 zł. Następnie powiedział, że do pełnego 

obrazu sytuacji finansowej powiatu wodzisławskiego, niezbędnym jest 

uwzględnienie wpływów z tytułu przychodów oraz obciążeń budżetu w postaci 

rozchodów. Powiedział, że kwota wpływów z tytułu przychodów 

zarejestrowanych w księgach rachunkowych wyniosła, według stanu na 

koniec 2023 roku, 36 108 000 zł, natomiast obciążenia budżetu z tytułu 

rozchodów zamknęły się w omawianym okresie kwotą 3 525 000 zł. 

Następnie Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że informacje 

dotyczące wykonaniu budżetu powiatu za 2023 rok są zawarte 

w sporządzonym przez Zarząd Powiatu sprawozdaniu, przekazanym wraz 

z towarzyszącą mu informacją o stanie mienia Powiatu. Sprawozdanie 

opisowe jak i statystyczne sprawozdania budżetowe były przedmiotem badań 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Organ nadzoru finansowego 

wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2023 rok. Ponadto przekazano Radnym 

sprawozdanie finansowe powiatu. Dodał, że wyłoniony na zasadach 

określonych w ustawie Prawo zamówień publicznych biegły rewident 

potwierdził prawidłowość sporządzonego przez organ wykonawczy 

sprawozdania finansowego oraz jego zgodność z prowadzonymi w 

jednostkach księgami rachunkowymi. Biorąc pod uwagę przesłanki 

formalnoprawne oraz zwartość sprawozdań, jak i fakt iż zarówno biegły 

rewident jak i Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach nie wnieśli do 

nich żadnych uwag, zwraca się z prośbą o zatwierdzenie przedłożonych 

dokumentów i udzielenie Zarządowi absolutorium z wykonania budżetu 

Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok. 

b) Sprawozdanie finansowe Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok wraz ze 

sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania 

finansowego, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

c) Opinia Składu Orzekającego RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu za 2023 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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d) Informacja o stanie mienia Powiatu Wodzisławskiego na dzień 31 grudnia 

2023 roku, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

e) Informacja o wykonaniu planu finansowego Funduszu Pomocy za 2023 

rok, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

f) Stanowisko Komisji Rewizyjnej w przedmiocie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu za 2023 rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

g) Opinia Składu Orzekającego RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu za 2023 rok, stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

h) Głosów w dyskusji nie było. 

i) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok, stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu, 

Komisję Rewizyjną oraz Komisję Budżetu. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 19 radnych, 

7 głosów wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr III/37/2024 Rady Powiaty Wodzisławskiego w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wodzisławskiego 

za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego za 2023 rok została podjęta. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

j) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Wodzisławskiego 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok, stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu, 

Komisję Rewizyjną oraz Komisję Budżetu. 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu Wodzisławskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

za 2023 rok. W głosowaniu udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 19 radnych, 7 głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

Uchwała Nr III/38/2024 Rady Powiaty Wodzisławskiego w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Wodzisławskiego absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok została podjęta. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz pogratulował 

Zarządowi Powiatu uzyskanego absolutorium. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń podziękował w imieniu swoim 

oraz Zarządu Powiatu, zarówno poprzedniej kadencji jak i obecnej, za wotum 

zaufania i za absolutorium udzielone w czasie dzisiejszej sesji. Zauważył, że 

wotum zaufania i absolutorium dla Zarządu to ukoronowanie pracy za 

poprzedni rok nie tylko Zarządu, ale też całej Rady, pracowników, dyrektorów 

zarówno Starostwa jak i jednostek Powiatu. Następnie podziękował wszystkim 

tym, którzy przez miniony rok pracowali i w jakikolwiek sposób wpłynęli na 

takie wykonanie i taki działania. Podziękował również powiatowym służbom 

finansowym, na czele ze Skarbnikiem Powiatu, za pilnowanie i czasami nawet 

hamowanie w wydatkach majątkowych a szczególnie w wydatkach bieżących, 

bo to było największym wyzwaniem i największym problemem w ciągu 

minionego roku. Następnie podziękował wszystkim naczelnikom, 

kierownikom, dyrektorom jednostek powiatowych, pracownikom zarówno 

Starostwa jak i wszystkich jednostek powiatowych za wkład pracy w tak 

dobre wykonanie budżetu i realizację wszystkich działań, które były „naszym” 

wspólnym dziełem w minionym 2023 roku. Dodał, że jest przekonany, iż 

w takim składzie, z takim zespołem, przy wsparciu radnych, także tegoroczny 

budżet będzie się w stanie przynajmniej z takimi samymi sukcesami wykonać 

i wszystkie zaplanowane działania na ten rok, zarówno Zarządu jak i radnych 

również zrealizować i dobrze zakończyć przynajmniej budżetowo ten rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

praca Starosty, jak wszyscy wiedzą, to wspólny wysiłek wszystkich zespołów 

i jednostek organizacyjnych. Następnie pogratulował Staroście oraz całemu 

zespołowi, który nad sprawozdaniem finansowym pracował od samego 

początku 2023 roku. 

W tym miejscu nastąpiła przerwa w obradach. 
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Ad. 6  

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od II sesji, 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Sprawozdanie zostało umieszczone 

w Programie eSesja. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. Informacja o aktualnie prowadzonych postępowaniach o udzielenie 

zamówienia publicznego przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. Informacja o realizowanych postępowaniach 

o udzielenie zamówienia publicznego prowadzonych przez Powiatowy Zarząd 

Dróg w Wodzisławiu Śląskim w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Ponadto Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że w dniu 

31 maja br. w "Oazie Aktywności" Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wodzisławiu Śląskim odbył się "Festyn z rodziną zastępczą". To inicjatywa, 

której celem jest integracja rodzin zastępczych z terenu powiatu 

wodzisławskiego. Dodał, że jest to impreza integrująca środowisko osób 

sprawujących pieczę zastępczą, ale jest to też także wydarzenie, którego 

celem jest zwrócenie uwagi na problemy rodzin zastępczych i budowanie 

pozytywnej atmosfery wokół rodzinnej pieczy zastępczej. Poinformował, że na 

dzień dzisiejszy w powiecie wodzisławskim funkcjonują 174 rodziny zastępcze 

w których przebywa 337 dzieci. Zauważył jednak, że potrzeby są znacznie 

większe. Następnie wspomniał, że w Powiatowym Ośrodku Doskonalenia 

Nauczycieli w Wodzisławiu Śląskim odbyła się gala laureatów konkursów 

przeprowadzonych przez Placówkę w roku szkolnym 2023/2024. Wydarzenie 

było okazją do uhonorowania uczniów, którzy w gronie zwycięzców 10 

konkursów przedmiotowych i tematycznych, zorganizowanych przez PODN 

wzięli udział i znaleźli się w gronie laureatów. Łącznie nagrody odebrało 

kilkudziesięciu laureatów, reprezentujących szkoły zarówno podstawowe, jak 

i szkoły ponadpodstawowe z terenu powiatu wodzisławskiego. Same konkursy 

odbywały się w różnych miesiącach roku szkolnego. Ich tematyka była 

różnorodna. Część z nich to konkursy przedmiotowe np. z języka 

angielskiego, matematyki, chemii część natomiast dotyczyła bardziej 

artystycznych działalności, czy obszarów. Gala laureatów była również okazją 

do podziękowań i gratulacji dla nauczycieli, którzy zaangażowali się 

w przygotowanie uczniów do konkursów. Nagrody w imieniu Zarządu 

zwycięzcom wszystkich konkursów wręczyła Wicestarosta Pani Barbara 

Chrobok. Następnie pozostając w tematyce oświatowej poinformował, że 

nastąpił zmiana warty w dwóch powiatowych szkołach. Dotychczasowa 

dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. 14 Pułku Powstańców Śląskich 

w Wodzisławiu Śląskim Pani Janina Rurek, po 10 latach pracy na stanowisku 

dyrektora, przechodzi na zasłużoną emeryturę. Na tym stanowisku zastąpi ją 

Pan Marcin Kopczyński, dotąd zatrudniony na stanowisku konsultanta 
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z zakresu historii w Powiatowym Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli 

w Wodzisławiu Śląskim. Nowy dyrektor został wyłoniony w procedurze 

konkursowej ogłoszonej przez Zarząd Powiatu jeszcze w styczniu br. 

Powiedział, że do zmiany dojdzie także w Powiatowym Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim. To efekt rezygnacji ze 

stanowiska dotychczasowej dyrektor Pani Danuty Mielańczyk. W wyniku 

postępowania konkursowego funkcję dyrektora pełnić będzie Pani Ewelina 

Limanowska, która od 2017 roku pełniła funkcję wicedyrektora tej szkoły. 

Następnie poinformował, że 11 czerwca br. na stadionie Zespołu Szkół 

Technicznych w Wodzisławiu Śląskim odbyła się po raz 20 Powiatowa 

Olimpiada dla Osób z Niepełnosprawnościami, która od tego roku nosi imię 

Tadeusza Skatuły. Jubileuszowa edycja obfitowała w wiele atrakcji. 

Powiedział, że Ci, którzy byli, mogli zobaczyć to na żywo, zaś tych których nie 

było zachęca do obejrzenia materiału bądź fotorelacji dostępnej na stronie 

internetowej. Zauważył, że w jubileuszowym wydarzeniu wzięło udział ponad 

800 osób, a samych zawodników uczestniczących w olimpiadzie było blisko 

400. Uczestnicy przyjechali z 27 ośrodków z całego województwa śląskiego. 

Na koniec zawodnicy otrzymali pamiątkowe medale, a wszystkie drużyny 

pamiątkowe puchary i dyplomy. Dodał, że wszyscy wychodzili uśmiechnięci 

i zadowoleni, tak jak w tytule, to największe święto radości i przyjaźni 

w powiecie wodzisławskim. Następnie Starosta Wodzisławski przeszedł do 

tematów drogowych. Poinformował, że po podpisaniu umowy, droga między 

Olzą i Uchylskiem zostanie przebudowana. Powiedział, że 7 czerwca br. 

w Starostwie Powiatowym podpisano umowę w sprawie modernizacji ww. 

drogi, stanowiącej dojazd do gruntów rolnych w sołectwach Uchylsko i Olza. 

Zakres inwestycji obejmuje modernizację ulicy Wiejskiej na długości prawie 

1 kilometra. Koszt inwestycji wyniesie nieco ponad 625 000 zł, z czego 

368 000 zł pochodzi z dotacji województwa śląskiego, pozyskanej przez 

Zarząd w miesiącu marcu. Brakującą kwotę, czyli 257 000 zł wyłożą ze 

swoich budżetów gmina Gorzyce oraz powiat wodzisławski. Poinformował 

także, że Zarząd Dróg Wojewódzkich w Katowicach ogłosił przetarg na 

przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 933 ulica Pszowska 

z powiatową ulicą Górniczą w Wodzisławiu Śląskim. Oferty na to zadanie 

można składać do 28 czerwca br. do godziny 9.00. Dodał, że ma nadzieję, iż 

już niedługo zostanie wyłoniony wykonawca i zadanie to będzie realizowane. 

Kolejny temat o którym powiedział dotyczył delegacji powiatu 

wodzisławskiego do partnera powiatu Recklinghausen. Delegacja odbywała 

się w dniach 17-21 czerwca br. Powiedział, że była to wizyta partnerska 

w zaprzyjaźnionym powiecie w Niemczech. Tematem przewodnim delegacji 

była rekultywacja rzeki Emscher jako projektu wielu generacji. Była to też 

wizyta inauguracyjna Rady i Zarządu w partnerskim powiecie Recklinghausen, 

w związku z nową kadencją władz samorządowych w powiecie 

wodzisławskim. Dodał, że było to pierwsze spotkanie mające na celu 
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wzajemne poznanie się. Udział w delegacji wzięło 12 osób tj. Starosta, 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok, Wicestarosta Pan Arkadiusz Skowron, 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz, Wiceprzewodniczący 

Rady Pan Witold Mandrysz oraz następujący Radni: Pani Krystyna Kuczera, 

Pani Danuta Maćkowska, Pan Andrzej Kania oraz Pan Ryszard Zalewski. Skład 

delegacji uzupełniła trójka pracowników starostwa, Pani Ewa Zając, Pan 

Wojciech Raczkowski oraz Pani Jagoda Glassman-Kędziora. Szczegóły 

dotyczące pobytu w Niemczech, szczegółowo zostały opisane w programie 

eSesja. Następnie poruszył temat hałdy w Rydułtowach. Poinformował, że 

w dniu 21 czerwca br. zostały cofnięte dwie decyzje dotyczące eksploatacji 

hałdy. Wobec niezastosowania się do wskazanych naruszeń przez spółkę 

Marbud, wymienionych we wcześniejszym wezwaniu zaniechania naruszeń, 

należało cofnąć wydane zezwolenie na przeróbkę, czy przetwarzanie odpadów 

poza instalacjami i urządzeniami. Powiedział, że zezwolenie to zostało wydane 

w 2019 roku, zaś w ubiegłym tygodniu, w piątek została ta decyzja cofnięta. 

Druga decyzja dotyczy zezwolenia wydanego dla spółki Marbud, z siedzibą 

w Rybniku, na przetwarzanie odpadów w procesach odzysku w instalacji, czy 

w urządzeniu krusząco sortującym do przetwarzania odpadów pogórniczych 

i także wobec niezastosowania się do wskazanych naruszeń przez spółkę 

Marbud, wykazanych, wyspecyfikowanych w poprzednim wezwaniu do 

zaniechania tych naruszeń i do właściwego, zgodnego z technologią procesu 

eksploatacji hałdy, analizując także otrzymany protokół i ustalenia kontroli 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach, jedynym 

rozwiązaniem było cofnięcie wydanego zezwolenia i to właśnie w piątek, 

21 czerwca br. zostało uczynione. Ostatnim tematem, o którym poinformował 

była informacja o sesji Zgromadzenia Ogólnego Śląskiego Związku Gmin 

i Powiatów, która odbyła się w dniu 20 czerwca br.  w sali gmachu Sejmu 

Śląskiego w Katowicach. Podczas sesji wyróżniono wielu kadencyjnych 

samorządowców, którzy zdecydowali o niekandydowaniu w tegorocznych 

wyborach do organu wykonawczego gminy. W efekcie 8 samorządowcom 

zostały wręczone oznaki honorowe za zasługi dla samorządu terytorialnego, 

oznaki przyznane przez Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Wśród 

odznaczonych znaleźli się także samorządowcy powiatu wodzisławskiego, Pani 

Barbara Magiera oraz Pan Tadeusz Chrószcz. Następnie pogratulował 

wyróżnionym osobom. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zapytał czy cofnięcie zezwoleń powoduje, że 

firma Marbud już od dnia cofnięcia, czyli od 21 czerwca br. musi zaprzestać 

wykonywania tych działań, czy jeszcze w wyniku odwołań od tego może 

w dalszym ciągu prowadzić działania, które są nakreślone przez cofnięcie, 

czyli kruszenie materiału pozyskiwanego z hałdy. 
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Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że odbywa się to 

w trybie kodeksu postępowania administracyjnego. Obecnie jest tryb 

odwoławczy ze strony zainteresowanego podmiotu, czyli spółki Marbud. 

Dodał, że Spółka ma 14 dni na złożenie wniosku. Następnie sprawa będzie 

procedowana. Powiedział, że nie nakładano klauzuli wykonalności, gdyż to nie 

miałoby sensu. W związku z tym firma Marbud nadal może eksploatować, 

jednak ma nadzieję, że ten sygnał będzie bardzo wyraźny, nie tylko dla firmy 

Marbud, ale także dla Polskiej Grupy Górniczej, który jest właścicielem hałdy. 

Ad. 7  

a) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim 

za rok obrotowy 2023, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisję Budżetu. 

 

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do Dyrektora PPZOZ 

i powiedziała, że na stronie 9 oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach 

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim przedstawione 

zostały działania. Dodał, że chciałaby wiedzieć jakie działania w opinii 

Dyrektora PPZOZ zostały podjęte lub jakie zamierza wdrożyć w celu poprawy 

sytuacji finansowo-ekonomicznej w Szpitalu. Następnie odniosła się do strony 

10 wspominanego opracowania. Zauważyła, że w pkt. 2 Dyrektor wymienia 

„Rozwój nowych zakresów świadczonych usług”. Zapytała jakie to działania. 

Zaś w pkt. 5 „Optymalizacja kosztów działalności”. Zapytała w jaki sposób ma 

to być zrobione. Kolejne kwestie które ją interesują związane są ze 

zmniejszeniem ilości łóżek w Szpitalu oraz zwolnieniem kadry. Zapytała także 

jakie koszty ponosi Szpital z powodu trwającego sporu z pielęgniarkami. 

Następnie tradycyjnie, ponieważ niektórzy są od niedawna radnymi być może 

też chcą wiedzieć, a ci którzy są już kolejny rok niecierpliwią się, zapytała 

jakie dziania będą podejmowane w najbliższym czasie w celu 

zagospodarowania pustostanu jeżeli chodzi o Szpital w Rydułtowach.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że Radna Pani Danuta 

Maćkowska pyta o rzeczy związane z optymalizacją kosztów, zmniejszeniem 

kosztów działania i planów. Zauważył, że wszystko to zostało przedstawione 

w planie naprawczym, który był przedstawiony Radnym.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska stwierdziła, że są one bardzo ogólne 

dlatego chciałaby wiedzieć konkretnie, gdyż te ogólniki przeczytała. Zapytała 
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z czym związana jest optymalizacja kosztów, czy ze zmniejszeniem łóżek 

w Szpitalu, zwolnieniem kadry pielęgniarskiej, o czym też się słyszy.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek poinformował, że poza 

otrzymanym sprzętem, darowizną leków, środków rzeczowych, pozyskaniem 

urządzeń robotycznych na kwotę 500 000 zł, poza pozyskaniem sprzętu 

z agencji rezerw za ponad 1 000 000 zł, poza pozyskaniem środków w kwocie 

1 800 000 zł na nowe ambulanse, które zostały zakupione, poza pozyskaniem 

środków na zabezpieczenie teleinformatyczne na kwotę prawie 600 000 zł, 

poza przeniesieniem poradni z Rydułtów.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że Dyrektor Pan Cezary 

Tomiczek mówi o tym co już było, a ona pyta co zamierza zrobić. Stwierdziła, 

że Dyrektor jej nie słucha.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że „mówimy” o tym co 

zostało.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska odpowiedziała, że nie. Powiedziała, że 

omawiana jest ocena finansowa Szpitala. Zauważyła, że sytuacja jest trudna. 

W związku z tym zapytała co nowego Dyrektor PPZOZ zamierza wdrożyć, 

gdyż w opracowaniu jest informacja o nowych usługach. Zapytała jakie to 

usługi i skąd zostaną pozyskane środki.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przerwał dyskusję 

i powiedział, że procedowane są dwa punkty dotyczące Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim. Pierwszy punkt dotyczy zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania natomiast ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej 

będzie w kolejnym punkcie.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska odpowiedziała, że wróci do tematu 

w następnym punkcie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim za rok obrotowy 2023. W głosowaniu imiennym udział wzięło 

25 radnych. Za przyjęciem głosowało 19 radnych, bez głosów przeciwnych, 

6 głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 
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Uchwała Nr III/39/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za rok obrotowy 2023, 

została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach 

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisję Budżetu. 

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że powtórzy pytania do 

Dyrektora PPZOZ. Dodała, że faktycznie była to jej wina, wprowadziła 

Dyrektora Szpitala w błąd, gdyż nie w tym punkcie zadała pytanie, musiała 

przeoczyć. Następnie powtórzyła, że na stronie 9 opisane są działania jakie 

Dyrektor chce podjąć. Zapytała jakie działania zamierza Pan Dyrektor podjąć 

i wdrożyć, aby sytuacja ekonomiczno-finansowa Szpitala była lepsza. 

Zapytała także, co Dyrektor ma na myśli pisząc „Rozwój nowych zakresów 

świadczonych usług”. Zapytała jakich usług. Kolejny punkt „Optymalizacja 

kosztów działalności”. Zapytała w jaki sposób ma przebiegać optymalizacja. 

Kolejną kwestią o której się słyszy jest zmniejszenie ilości łóżek i zwalnianie 

kadry. Następnie zapytała jakie koszty ponosi Szpital z powodu trwającego 

sporu z pielęgniarkami, a także poprosiła o wszystkie działania, które 

Dyrektor zamierza wdrożyć, aby zabezpieczyć stan Szpitala w Rydułtowach 

czyli pustostan, który pozostał.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek stwierdził, że Radna Pani Danuta 

Maćkowska odnosi się do koncepcji na lata 2024- 2026. Zauważył, że to było 

pytanie z tego punktu, które zostało przedstawione w sprawozdaniu. 

Następnie powiedział, że w najbliższym czasie na sesji przedstawi konkretne 

działania, które zostały przeprowadzone.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że one już były robione, ale 

jakie nowe chce się wdrożyć. 

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek zapytał czy nowe od dzisiaj, czy od 

wczoraj.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zauważyła, że w raporcie napisano nowe.  
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Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że jest to opisane 

w koncepcji.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska stwierdziła, że Dyrektor PPZOZ nie ma 

takich informacji. W związku z tym prosi o przygotowanie na piśmie jakie 

nowe działania będą podejmowane, gdyż nie jest członkiem Komisji Zdrowia 

i Pomocy Społecznej i nie ma bieżących informacji.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek ponownie zapytał od kiedy 

i w jakim zakresie. Zauważył, że mówi się o koncepcji w latach.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że od VII kadencji.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że nie rozumie pytania 

gdyż jest program naprawczy i koncepcja na lata, zaś w związku ze stratą, 

którą Szpital poniósł będzie przygotowywany nowy program naprawczy.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że rozumie, iż ma się odnieść 

do programu naprawczego, gdzie będą opracowane działania, które zamierza 

się wdrożyć.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że tak. Dodał, że 

będzie sprawozdanie z programu naprawczego oraz przedstawione działania, 

które zostały dokonane od opublikowania ostatniego programu naprawczego, 

tak jak jest to robione co roku.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska poprosiła o odpowiedź na dalszą część 

pytań.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że nie zamierza 

zredukować ilości łóżek w Szpitalu jak również nie zamierza zwalniać 

personelu jeżeli nie wymaga tego działanie Szpitala, jednak zamierza robić 

optymalizację zatrudnienia dostosowując ją do potrzeb Szpitala.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że są to rozbieżne 

informacje, jednak przyjmuje je jako rzetelne i prawdziwe. Następnie 

zapytała jakie koszty ponosi Szpital z powodu trwającego sporu 

z pielęgniarkami.  

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że koszty rozpraw 

procesowych wraz z opłatami sądowym. 

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że wszyscy wiedzą, iż Szpital 

będzie płacił te koszty ponieważ pielęgniarki mimo, że Dyrektor PPZOZ 



Strona 17 z 29 
 

odwołał się, wygrały swoje roszczenia. Ponownie zapytała jakie są to koszty 

na dzień dzisiejszy.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że tryb postępowania 

sądowego trwa, nie zostało zakończone żadne postępowanie sądowe.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała czy Dyrektor PPZOZ wierzy, że 

wygra.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek zauważył, że Szpital wygrał jedną 

ze spraw sądowych.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że Szpital wygrał jedną 

z tych spraw, a jest ich ponad 10.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że taka jest 

kontynuacja działania.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała jakie działania będą 

podejmowane w najbliższym czasie w Rydułtowach.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek zapytał w jakim zakresie.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska odpowiedziała, że pustostanu.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że wszystko zostało 

opisane w dokumencie, który został przedstawiony poprzedniej Radzie.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że Dyrektor PPZOZ odwołuje 

się w dokumencie, że jak będą jakieś tam projekty.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że nie. Powiedział, 

że jeżeli zostaną przedstawione przez NFZ na terenie śląska konkretne 

działania wtedy Szpital będzie brać udział w konkursach i będzie chciał 

zagospodarować budynki.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała co w momencie kiedy Szpital nie 

wygra konkursów. Stwierdziła, że w Rydułtowach łącznie z rehabilitacją 

cieknie dach, jest naprawdę tragicznie.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek zapytał gdzie jest tragicznie.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że w Rydułtowach.  
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Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek zapytał czy w mieście Rydułtowy.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że mówi o Szpitalu.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że w Szpital nie jest 

w tragicznym stanie.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że w takim razie prosi 

przenieść do Rydułtów internę albo cokolwiek innego. Stwierdziła, że Dyrektor 

PPZOZ tego nie zrobi ponieważ Rydułtowy są w tragicznym stanie.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że to jest inna sprawa 

ponieważ dotyczy dostosowania budynku w Rydułtowach do obecnych 

przepisów prawnych.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała jakie działania będą 

podejmowane. Następnie zapytała czy ma się odnieść do tego w programie 

naprawczym.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że tak. Dodał, że 

w programie naprawczym jest pozyskiwanie środków zewnętrznych na 

remont wspomnianych budynków.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że za niedługo zapyta z racji 

tego, że to jest już kolejny plan naprawczy obecnego Dyrektora PPZOZ. 

  

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że jest to jego pierwszy 

plan naprawczy.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska przeprosiła i powiedziała, że to statut był 

kolejnym dokumentem Dyrektora, w związku z tym wynika jej 

zniecierpliwienie.  

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek powiedział, że wszystko co Szpital 

mógłby zrobić w zakresie rozwoju i wsparcia, to co jest opisane w planie 

naprawczym wymaga akceptacji i finansowania przez NFZ. Zauważył, że 

Szpital jako jednostka nie jest w stanie samofinansować nowych oddziałów 

czy działań. Powiedział, że nie do końca rozumie pytanie Radnej Pani Danuty 

Maćkowskiej ponieważ w punkcie 3.7, który porusza, omawiana jest 

koncepcja na lata 2024-2026.  

 

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że na pewno wszyscy zapoznali 

się ze sprawozdaniem finansowym Szpitala za 2023 rok z którego wynika, że 
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starta wynosiła 13 500 000 zł. Następnie odniósł się do Radnej Pani Danuty 

Maćkowskiej w kontekście zadawanych pytań i powiedział, że jego zdaniem 

bez zmian systemowych nie ma szans. Zauważył, że obecnie zadłużenie 

wynosi 70 000 000 zł. Strata za rok ubiegły wynosi 13 500 000 zł, za ten rok 

też „ileś milionów” dlatego jeżeli nie będzie zmian systemowych, ewentualnie 

oddłużenia to można tylko rozmawiać o planie naprawczym, gdyż musi po 

prostu zmienić się system.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapytał czy Radni 

chcą wobec perspektywy tematycznego spotkania Rady Powiatu we wrześniu 

szerzej zgłębiać ten temat czy chcą kontynuować tę dyskusję dalej. 

Powiedział, że jeżeli nie ma dalszych pytań to przechodzi do projektu 

uchwały. Następnie powiedział, że radny trafnie podsumował, gdyż na Komisji 

Budżetu analizowano sytuację i strata w wysokości 13 500 000 zł, o czym 

również mówił biegły rewident, wynika z ogromnego rozwarstwienia strony 

przychodowej z poziomem kosztów. Zauważył, że koszty zwłaszcza po 

wynagrodzeniach rosną i jeżeli ktoś jest cudotwórcą to być może bez 

przychodów potrafi coś zrobić natomiast nie da się dokonać cudów ponieważ 

będą to oszczędności bardzo pozorne. Powiedział, że nie chciałby rozwijać 

w tej chwili tematu. Następnie poinformował, że gościem sesji jest 

Przewodnicząca Międzyzakładowej Organizacji Ogólnopolskiego Związku 

Zawodowego Pielęgniarek i Położnych przy PPZOZ Pani Beata Rduch, która 

prosiła o możliwość zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 20 radnych, bez głosów przeciwnych, 5 głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/40/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Powiatowego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, została podjęta. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Międzyzakładowej Organizacji Ogólnopolskiego 

Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych przy PPZOZ Pani 

Beata Rduch powiedziała, że jest to jej pierwsza obecność w posiedzeniu 

nowo wybranej Rady Powiatu Wodzisławskiego, w związku z tym przedstawi 

się radnym. Poinformowała, że od 2016 roku pełni funkcję Przewodniczącej 
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Międzyzakładowej Organizacji Związkowej  Pielęgniarek i Położnych, jest 

również Członkiem Zarządu Regionu Śląskiego Ogólnopolskiego Związku 

Zawodowego Pielęgniarek i Położnych jak i Członkiem Zarządu 

Wojewódzkiego Forum Związków Zawodowych. Następnie powiedziała, że 

część radnych jest nowo wybranych i nie wszyscy z nich mają wiedzę 

w sprawie dotyczącej pielęgniarek, gdyż temat ten ciągnie się już od 

przynajmniej roku, w związku z tym chciałaby radnych wprowadzić w temat. 

Poinformowała, że w 2021 roku ówczesny Dyrektor PPZOZ zgłosił do NFZ 

kwalifikacje pielęgniarek i położnych z klauzulą, iż wymaga tych kwalifikacji. 

Było to potwierdzone pod groźbą 5% utraty kontraktu jeżeli Dyrektor tego nie 

dochowa. Dyrektor potwierdził, iż wymaga tych kwalifikacji. W 2022 roku 

wszystko przebiegało bez zmian, natomiast z początkiem roku 2023 

ówczesny Dyrektor nagle stwierdził, że nie wymaga tych kwalifikacji mimo 

tego, iż co innego potwierdził w NFZ. Ówczesny Dyrektor pełnił funkcję 

Dyrektora PPZOZ do końca marca 2023 roku. 30 marca 2023 roku odbyła się 

sesja, na której zadała Dyrektorowi pytanie, czy wcześniej zastanawiał się 

nad wypowiedzeniami zmieniającymi dla pielęgniarek i czy będzie 

kontynuował procedurę wypowiedzeń zmieniających. Poinformowała, iż 

otrzymała odpowiedź, że nie. Stwierdziła, że Dyrektor odszedł w czerwcu, 

natomiast temat wypowiedzeń zmieniających znowu wrócił. Tymczasowo 

pełniąca obowiązki Dyrektora, która została po odejściu ówczesnego 

Dyrektora rozdała pielęgniarkom i położnym wypowiedzenie zmieniające. 

Część z nich podpisało porozumienia, natomiast nie było to w żaden sposób 

konsultowane z organizacjami zrzeszającymi pielęgniarki. Podpisały 

porozumienia, na mocy których kwalifikacje miały być nieuznawane do 30 

czerwca 2024 roku, natomiast od 1 lipca 2024 roku Dyrektor ma je znowu 

uznawać. Zauważyła, że zrobiło się zamieszanie ponieważ Dyrektor PPZOZ 

jak już wcześniej wspomniała, najpierw zgłaszał pod groźbą kary, że wymaga 

tych kwalifikacji, później, że nie będzie ich uznawał, następnie się z tego 

wycofał, pojawiły się wypowiedzenia zmieniające, następnie porozumienie, że 

przez rok nie będzie ich uznawał, a za rok od 1 lipca 2024 roku znowu będzie 

uznawał. Obecnie sytuacja wygląda tak, że część pielęgniarek podpisało 

porozumienia. Powiedziała, że nie wie jak będzie wyglądała sytuacja tych 

pielęgniarek od 1 lipca. Obecnie 14 pielęgniarek, które dostały wypowiedzenia 

zmieniające jest w Sądzie Pracy. Są wyroki pierwszej instancji z korzyścią dla 

pielęgniarek. Pierwszy wyrok z lutego, dwa kolejne z maja. Wyrok brzmi: 

„uznanie wypowiedzeń zmieniających za bezzasadne, przywrócenie 

zaszeregowania do grupy drugiej oraz wypłata zaległych środków”. 

Zauważyła, że jest to wyrok pierwszej instancji, wyrok nie jest prawomocny. 

Dodała, że z informacji jakie posiada, Dyrektor złożył apelację od pierwszego 

wyroku. Powiedziała, że nie posiada informacji w kwestii majowych wyroków. 

Dodała, że zasądzone koszty sądowe kształtują się na poziomie ponad 7 000 

zł. Poinformowała, że  obecnie pielęgniarki wyliczyły, że przez rok straciły 
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około 30 000 – 40 000 zł. Wyjaśniła, że kwotę tę należy pomnożyć przez 14 

ponieważ tyle wyroków jest z korzyścią dla pielęgniarek. Dodała, że Pan 

Dyrektor w rozmowie powiedział, że będzie się odwoływał. W jej ocenie jest 

to przeciąganie i granie na zwłokę, ponieważ wyrok prawdopodobnie będzie 

podtrzymany. Zauważyła, że zbliża się kolejny lipiec, kolejne pielęgniarki 

pytają co dalej i co mają zrobić. Poinformowała, że kolejne osoby wybierają 

się do Sądu Pracy, więc będzie to generowało kolejne koszty. Dodała, że 

uważa, iż takie granie na zwłokę spowoduje, że koszty będą rosły. 

Stwierdziła, że Dyrektor PPZOZ dziś jest Dyrektorem ale za jakiś czas może 

nim nie być i organ założycielski zostanie z tym, więc to jest poważny 

problem i trzeba go jakoś rozwiązać. Następnie poruszyła kwestię wyroku, 

w którym było brak podstaw prawnych do wypowiedzeń zmieniających. 

Powiedziała, że nie zmieniły się żadne przepisy prawa pracy, które obligowały 

do takiego postępowania i do wręczenia wypowiedzeń zmieniających. 

Stwierdziła, że nie może być tak, że pielęgniarka korzystała ze swoich 

uprawnień, swojego wykształcenia, po czym dostała wypowiedzenie 

zmieniające. Zapytała, czy taka pielęgniarka ma zapomnieć czego się 

nauczyła. Stwierdziła, że to tak nie działa i z wiedzy pielęgniarek pracodawca 

nadal korzysta, tym bardziej, iż Rzecznik Praw Pacjenta wypowiedział się 

w swoim stanowisku, że pacjent ma prawo do świadczeń medycznych 

wykonywanych zgodnie z aktualną wiedzą medyczną i obowiązującymi 

standardami. Pacjenci mają prawo korzystać z aktualnej wiedzy. Aby mieć 

aktualną wiedzę trzeba ją podnosić. Następnie powiedziała, że problem tkwi 

w braku środków. Poinformowała, że była na spotkaniu w NFZ, gdzie 

otrzymała informację dotyczącą lat 2021-2022, gdzie był wzrost środków 

o 15 500 000 zł ryczałtu. Powiedziała, że sam wyrok Sądu Okręgowego 

w Łomży z 2023 roku mówi, iż pracodawca nie może zmienić wymaganych 

kwalifikacji tylko po to, aby płacić mniej pracownikom medycznym. 

Stwierdziła, że to żeby płacić mniej i brak środków nie jest argumentem, 

bynajmniej nie dla sądu. Następnie poinformowała, że jest w posiadaniu 

stanowiska Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych, które to stanowisko 

przeciwstawia się praktykom mogącym nosić znamiona przestępstwa, 

złośliwego, uporczywego naruszenia praw pracowniczych wynikających 

z artykułu 218 Kodeksu Karnego, w myśl którego przestępstwo popełnia 

osoba, która wykonując czynność w sprawach  z zakresu prawa pracy 

i ubezpieczeń społecznych, złośliwie lub uporczywie narusza prawa 

pracownika wynikające ze stosunku pracy lub ubezpieczenia społecznego. 

Dodała, że z informacji jakie posiada, szpital w Cieszynie, płaci już 

pielęgniarkom po przegranych sprawach sądowych. Poinformowała, że 

posiada także stanowisko Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego z dnia 29 

marca 2024 roku w sprawie realizacji podwyżek, wynagrodzeń w związku 

z ustawą o sposobie najniższego wynagrodzenia pracowników podmiotów 

leczniczych i konsekwencji jakie wynikają z tej regulacji dla podmiotów 



Strona 22 z 29 
 

leczniczych publicznej ochrony zdrowia w pozostałych obszarach ich 

funkcjonowania. Stwierdziła, że trzeba ten problem załatwić i odwlekanie, 

w jej ocenie, niczego nie wniesie tylko będzie generowało kolejne koszty.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

temat jest niezmiernie skomplikowany i sądzi, że Komisja Zdrowia oraz 

Zarząd Powiatu dołożą wszelkich starań, w ramach swoich kompetencji, aby 

tę sytuację poprawić. Przypomniał, że sesja w miesiącu wrześniu będzie 

poświęcona ochronie zdrowia i wszystkie aspekty tego tematu będą na niej 

rozpatrywane.  

Radny Pan Leszek Bednorz powiedział, że w sprawozdaniu znalazła się 

informacja, iż kwota roszczenia to około 609 000 zł na 2023 rok. Zapytał o ile 

kwota ta wzrosła w 2024 roku, czy jest ona nadal taka sama, czy dzisiaj 

mowa o kwocie np. 900 000 zł. 

 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że jest to szacowana 

wartość i nie ma wyroków kolejnej instancji, więc standardowo szacuje się do 

kolejnego okresu rozliczeniowego. 

Radny Pan Leszek Bednorz powiedział, że pytał o kwotę  609 000 zł na 

2023 rok i czy nadal szacuje się tę samą wartość, czy może być ona większa. 

Stwierdził, że ma pełną świadomość tego, że jest to szacunkowa wartość, 

chodziło mu tylko o to, czy szacunkowo wartość zdaniem Dyrektora PPZOZ na 

dzisiaj wzrosła. 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że jest taka sama. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/272/2016 Rady 

Powiatu Wodzisławskiego z dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie zmiany 

statutu Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu 

Śląskim, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXI/272/2016 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 25 sierpnia 2016 roku 

w sprawie zmiany statutu Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli 

w Wodzisławiu Śląskim. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 
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wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/41/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXI/272/2016 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 25 sierpnia 2016 roku w sprawie zmiany statutu Powiatowego 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Wodzisławiu Śląskim została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie 

budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu, 

Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisję Zdrowia i Pomocy 

Społecznej oraz Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 

w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz 

z załącznikami. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/42/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-

2041, stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu. 
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Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski w imieniu Zarządu Powiatu 

zgłosił autopoprawkę do przedłożonego projektu uchwały. Wyjaśnił, że 

autopoprawka dotyczy w szczególności załącznika nr 2 tejże uchwały 

występującego pod nazwa „Przedsięwzięcia WPF” i dotyczy dwóch zadań. 

Pierwsze zadanie: przeniesienie limitu wydatków w wysokości 1 000 982,13 zł 

związanego z zadaniem pn. „Budowa dźwigu osobowego dla osób 

niepełnosprawnych przy budynku w Wodzisławiu Śląskim ul. Bogumińska 2”.  

Drugie zadanie to przedsięwzięcie powiązane z pierwszym „Dostosowanie 

budynku w Wodzisławiu Śląskim przy ul. Bogumińskiej 2 w związku z budową 

dźwigu dla osób niepełnosprawnych”. Limit wydatków w tym przypadku 

wynosi 360 000 zł. Poinformował, że obydwa limity wydatków będą 

przeniesione na rok budżetowy 2025. Wyjaśnił, że jest to związane 

z koniecznością wystąpienia do Banku Gospodarstwa Krajowego z wnioskiem 

o udzielenie promesy na realizację zadania i dopiero po uzyskaniu promesy 

możliwe będzie rozpoczęcie procesu inwestycyjnego. Dodał, że proces 

inwestycyjny nie zakończy się jak pierwotnie planowano w roku budżetowym 

2024, a przejdzie na rok 2025. Powiedział, że zadanie zostanie przesunięte, 

a przede wszystkim płatność tego zadania zostanie w limitach wydatków 

przesunięta na kolejny rok budżetowy.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 

2024-2041. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/43/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041 została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych Powiatu 

Wodzisławskiego do składu komisji bezpieczeństwa i porządku, stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu 

oraz Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie delegowania dwóch 

radnych Powiatu Wodzisławskiego do składu komisji bezpieczeństwa 

i porządku. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/44/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

delegowania dwóch radnych Powiatu Wodzisławskiego do składu 

komisji bezpieczeństwa i porządku została podjęta jednogłośnie. Uchwała 

ta stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji organowi właściwemu do 

jej rozpatrzenia, stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie przekazania petycji 

organowi właściwemu do jej rozpatrzenia. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów 

przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/45/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

przekazania petycji organowi właściwemu do jej rozpatrzenia została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego na I półrocze 2024 rok, 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 

Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego na I półrocze 
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2024 rok. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/46/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zatwierdzenia Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na I półrocze 2024 rok została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Wodzisławskiego na II, III i IV kwartał 2024 rok, stanowi 

załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu Wodzisławskiego na II, III i IV kwartał 2024 

rok. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uchwała Nr III/47/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na II, III i IV kwartał 2024 rok została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja Radnego Pana Andrzeja 

Kani. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 9 pkt 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym, interpelacje i zapytania muszą zostać zgłoszone na piśmie, 

a odpowiedź też jest udzielana pisemnie. Następnie przypomniał czym jest 

interpelacja, a czym zapytanie. Wyjaśnił, że interpelacja powinna dotyczyć 

spraw o istotnym znaczeniu dla gminy i zawierać krótkie przedstawienie stanu 

faktycznego oraz pytania. Z kolei zapytanie składa się w sprawach aktualnych 

problemów gminy, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie 
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faktycznym. Zapytanie również powinno zawierać krótkie przedstawienie 

stanu faktycznego, z którego wynika zadawane pytanie. Dodał, że być może 

Radni wiedzą o tym jednak chciał króciutko przypomnieć ponieważ 

interpelacje i zapytania są zapisane w statucie. Wyjaśnił, że chodzi o to, że 

interpelacja jak i zapytanie są bardzo bliskie sobie, natomiast interpelacja 

jest czymś więcej niż zwykłe zapytanie ponieważ dotyczy sprawy, która jest 

głęboko nurtująca danego radnego, ale jednocześnie jest jakimś problemem 

nierozwiązanym od dłuższego czasu. Natomiast samo zapytanie, które też 

w formie pisemnej powinno wpłynąć, dotyczy bardziej spraw aktualnych. 

 

Radny Pan Marek Tumułka złożył interpelację w sprawie bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu drogi powiatowej 5003S (ul. Radlińska) z drogą gminną ul. 

Wałowa, która stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował 

i zauważył, że był to typowy przykład interpelacji, dotyczącej sprawy 

nurtującej od dłuższego czasu w jakiejś bardzo istotnej sprawie. Dodał, że 

złożona interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Powiatu. Następnie 

poinformował, że interpelacja nie musi być tylko przekazywana na sesji Rady 

Powiatu, ale przez cały okres międzysesyjny. Obowiązujący termin udzielenia 

odpowiedzi na interpelację i zapytanie to 14 dni. Zauważył, że w systemie 

samorządowym interpelacja funkcjonuje niemalże od 30 lat, natomiast 

dokładniej zostały te sprawy uregulowane w 2018 roku. Stwierdził, że przez 

system samorządowy interpelacje funkcjonowały już poprzednio, na wzór 

sejmowy, ale również i w samorządzie od 1990 roku.  

 

Radny Pan Leszek Bednorz poruszył temat remontowanej drogi 

powiatowej ul. Rymera w Radlinie i zapytał o termin jego zakończenia. 

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że dokładnie nie 

pamięta. Szczegółową informację przekaże po sesji. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz wyjaśnił, że punkt 

wnioski i oświadczenia radnych to punkt w którym radni mogą zabierać głos 

jeżeli mają propozycje polepszenia pracy, organizacji lub zrealizowania 

czegokolwiek. Oświadczenia, są bardziej o charakterze indywidualnym. 

 

Radny Pan Ryszard Zalewski poruszył kwestię wyników głosowań, 

pojawiających się na tablicy, którą widzą radni. Stwierdził, że osoby siedzące 

z drugiej strony w ogóle tego nie widzą. Zapytał czy byłaby możliwość, 

wyświetlania wyniku na dużym telebimie, ewentualnie w tabletach, aby 

widzieć jak przebiega głosowanie. Wyjaśnił, że czasami ktoś zagłosuje, 
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a później do końca nie wie, czy już zagłosował, czy jednak nie. Dodał, że jest 

to techniczna uwaga, nad którą można się później zastanowić. Kolejnym 

tematem do rozważenia jest kwestia mikrofonów. Zauważył, że już 

w poprzedniej kadencji był z nimi problem. Poprosił o przemyślenie 

możliwości zakupu mikrofonów bezprzewodowych bądź przeanalizowania 

innego rozwiązania.  

 

Radny Pan Wojciech Koźlik poruszył temat ostatnich zdarzeń 

klimatycznych, które miały miejsce w „naszym” rejonie. Powiedział, że wie, iż 

szkoły, które ucierpiały były ubezpieczone, ale czy szkody na terenie Powiatu 

również zostały wyrządzone na takich obiektach, czy w takich terenach, na 

których „będziemy” ponosili jakieś koszty i czy te koszty są już szacowane, 

czy może już zostały oszacowane.  

 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że to co można zrobić, 

jeśli chodzi o zniszczenia to zgłosić do ubezpieczyciela, co też zostanie 

zrobione. Wszystkie naprawy remontowe zostaną wykonane w ramach 

odszkodowania. Natomiast nie jest w stanie podać wszystkich kosztów, 

związanych z naprawą, z uwagi na to, że w tej chwili pracownicy, 

konserwatorzy szkół i poszczególnych jednostek już pracują i robią to 

w ramach swojego etatu i swoich obowiązków. Dodała, że te rzeczy, które 

muszą być zrobione będą systematycznie wykonywane, gdyż to nie jest praca 

na jeden dzień. Powiedziała, że duże drzewa zostały odciągnięte na pobocze, 

teraz należy je pociąć i wywieźć. Zauważyła, że to odnosi się do wszystkich 

jednostek. Dodała również, że wszystkie jednostki są ubezpieczone, jeśli 

chodzi o mienie, i będą występować o odszkodowania. Następnie powiedziała, 

że po rozmowie z Członkiem Zarządu Panem Arkadiuszem Skowronem wie, 

że w innych jednostkach jest taka sama sytuacja. Na przykład w DPS-ie 

zostało zniszczone duże drzewo. Ono zostało odciągnięte, żeby ruch był 

możliwy, natomiast nie da się w ciągu godziny, czy też jednego dnia 

wyczyścić wszystkiego i powiedzieć, nie, nic się nie stało. To jest niemożliwe. 

Powtórzyła, że każdego dnia będzie to skutecznie realizowane.  

Ad. 10  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poruszył temat Szpitala. 

Powiedział, że stan nieruchomości, szczególnie tych na terenie Rydułtów 

budzi wiele pytań i interesuje wielu radnych, dlatego ustalono na komisjach, 

że dobrze było by, aby wszyscy radni czy ci, którzy są zainteresowani, mogli 

zobaczyć jak wyglądają zarówno budynki jak i teren wokół Szpitala. 

W związku z tym, że sesja dotycząca służby zdrowia odbędzie się we 

wrześniu wstępnie ustalono, że w drugim tygodniu września, tj. od 9 do 12 

będzie możliwość uczestniczenia w spotkaniu na terenie Rydułtów i 

zobaczenia zarówno terenu, jak i poszczególnych obiektów. Wobec tego w tej 
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chwili przekazuje informację osobom zainteresowanym w celu 

zagospodarowania czasu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapoznał radnych 

z: 

 harmonogramem posiedzeń Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w miesiącu sierpniu 2024 roku, 

 pismem Organizacji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” POiW 

w Wodzisławiu Śląskim i Powiecie Wodzisławskim w sprawie zmiany 

stanowiska w sprawie sposobu waloryzacji wynagrodzenia pracowników 

administracji placówek oświatowych, 

 odpowiedzią na ww. pismo. 

Powyższe pisma dostępne są w Wydziale Rady i Zarządu Powiatu.  

 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 

Pan Tadeusz Chrószcz zamknął obrady III sesji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. 

Protokołowały: 

Dorota Haleš 

Patrycja Wolska  

 

Przewodniczący Rady 

Powiatu Wodzisławskiego 

 

 Tadeusz Chrószcz 
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